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Kisić Tepavčević: Leti se korona teže prenosi, zdravstveni sistem spreman za drugi talas 

BEOGRAD - Epidemiolog Darija Kisić Tepavčević izjavila je danas da se u letnjem periodu virus 
teže prenosi, ali da se i sada dešavaju pojedinačni slučajevi respiratornih infekcija, pa tako i 
korona virusa. 
Ona kaže da je sada sve na ličnoj odgovornosti pojedinaca. 
Komentarišući izjavu epidemiologa Predraga Kona da mogu da se vrate određene mere, ona je 
rekla da može da se uvede zabrana ulaska u gradski prevoz bez maske, ali da kaznena politika 
nije popularna i da se nije pokazala efikasnom. 
"Sve je sada na ličnoj odgovornosti. Nemamo ličnog policajca za svakog od nas. On mora da 
bude u našoj glavi. Ne samo za kovid 19, već i za ostale zarazne bolesti", rekla je Kisić 
Tepavčević za PInk. 
Kaže da je zdravstveni sistem spreman ukoliko se virus u drugom talasu vrati na jesen, da je 
ojačan i sa kliničkog i sa laboratorijskog aspekta. 
Naglašava da u ovom periodu nije velika verovatnoća prenošenja virusa kao što je bilo u 
zimskom periodu i da se sada virus teže prenosi. 
"Neki od nas su se više opustili nego što bi trebalo, iako stalno ističemo da je virus tu, da je 
prisutan i da moraju da se primenjuju preventivne mere koje su svima poznate", navela je ona. 
Kaže da su najstariji sugrađani i najodgovorniji, da na pijacama, prodavnicama u javnom 
prevozu oni nose maske. 



 
 

"Oni i jesu pod najvećim rizikom zbog godina i pridruženih obolenja, imaju teže forme bolesti 
ukoliko se desi infekcija. Međutim, vidimo da u strukturi hospitalizovanih oni nisu toliko 
zastupljeni, već je to mlađa populacija", navela je ona. 
Govoreći o sportskim događajima na otvorenom, Kisić je rekla da kada je doneta odluka da 
mogu da se organizuju događaji na otvorenom, Krizni štab je dao i preporuke. 
"To je preporučeni način ponašanja kojim se maksimalno smanje rizik infekcije. Odlazak i na 
sportske događaje nije nešto što je obavezno, već je individualna procena rizika", zaključila je 
ona. 
 
 

 

 

"IMAMO VIŠE OBOLELIH OD GRIPA NEGO OD KORONE" Gojković: Male su šanse da ćemo za 
20 dana imati NULA ZARAŽENIH 

Pokrajinski sekretar za zdravstvo Zoran Gojković rekao je za Novo jutro TV Pink da se svuda u 
Evropi drži broj zaraženih u konstantnom prilivu, da su to sve i dalje lakši džepovi, žarištne 
infekcije o kojima smo pričali da se mogu dešavati. 
- Male su verovatnoće da ćemo u narednih 20 dana imati nula zaraženih. Mi ni sada nemamo 
porast broja obolelih, držimo konstantan broj. Radimo i dalje ogroman broj testiranja i 
otkrivanja novoobolelih i broj je potpuno linearan. To nas očekuje u sledećem vremenskom 
periodu - rekao je Gojković. 



 
 

Kako kaže, jako je uopšteno veliki broj informacija svakodnevno od lekara i eksperata, koji svaki 
dan daju neku novu teoriju i plan, ali dodaje da je na nama da se ponašamo onako kako smo već 
govorili da treba. 
Gojković je rekao da na osnovu informacija imamo za sada stabilnu situaciju, ali da moramo 
sprovoditi i dalje pojedinačne mere. 
- Mi se aktivno pripremamo za sve moguće scenarije, kao i scenarije za jesen. Radimo planski na 
stvarima koje će se možda dogoditi, a možda i neće - rekao je Gojković. 
On ističe da je jako teško precizno reći u kom pravcu će se cela situacija na jesen kretati. 
- U ovom trenutku je epidemiološka situacija stabilna, osim pojedinačnih slučajeva koja se 
dešavaju najčešće na kolektivnim slavljima, ali je to nešto što je za očekivati za sve vrste 
respiratorinih infekcija - rekao je Gojković. 
Ističe da trenutno ima više obolelih od gripa nego od korone u Vojvodini. 
- Protiv korone nemamo adekvatan lek, pa se on ponaša na neki način nepredvidivo. Ova 
epidemija je obeležila ogromna poplava informacija - rekao je Gojković. 
On ističe da je znanje ono što je najvažnije o svemu tome. Znanje o tome kako on funkcioniše i 
kako da se ponašamo. 
- Treba biti oprezan u donošenju sudova, jer će korona virus da prikaže kako je i ko radio i na 
koji način, pokazati tek za godinu dve - rekao je Gojković i dodao. - Krizni štab je položio ispit, ni 
jednog trenutka naš rezultat nije bio upitan. Imali smo situacije spinovanja vesti i želja za 
senzacijom, ali gledajući rezultate oni su impresivni. 
 
 

 
Milika Ašanin, direktor KCS: Povećao se broj korona pacijenata u prijemno-trijažnoj ambulanti 
Ministar zdravlja Zlatibor Lončar kaže da je situacija sa virusom korona u Srbiji pod kontrolom, 
ali da ne sme biti opuštanja. 



 
 

On je rekao da je virus korona sa nama, da možemo bezbedno da živimo samo ako poštujemo 
pravila - peremo ruke, držimo odstojanje, nosimo maske u zatvorenom. 
- Situacija je pod kontrolom, radimo nadzor, pratimo i ljude koji su oboleli, njihove kontakte, 
masovno testiramo. O onima koji su pozitivni brinemo u bolnicama, dobijaju adekvarnu terapiju 
- rekao je Lončar. 
On je naglasio da zaraženi pacijenti sada imaju blažu kliničku sliku. Direktor KCS Milika Ašanin 
kaže da se u Klinici za infektivne bolesti trenutno leči 39 pozitivnih pacijenata na virus korona, 
da još 18 čeka nalaz, a da je u intenzivnoj nezi na respiratoru troje pacijenata. 
- Situacija je pod kontrolom. Nama se povećao broj pacijenata u prijemno-trijažnoj ambulanti - 
rekao je Ašanin. 

 

 

 
 

 
Da li su zbog epidemije deca u Srbiji ugrožena drugim zaraznim bolestima: Korona nije zaustavila vakcinaciju 

PANDEMIJA kovida 19 u Srbiji, bar prema utiscima koje imaju pedijatri, jer statistički podaci o 
broju vakcinisanih zasad ne postoje, nije, bar ne drastično, poremetila obaveznu vakcinaciju 
dece. Obuhvat vakcinacijom protiv zaraznih bolesti u dečjem uzrastu nije svuda bio isti. U nekim 



 
 

domovima zdravlja potvrđuju da se vakcinacija odvijala uobičajeno, dok je u nekima vakcinisano 
i za trećinu manje dece nego u proleće prošle godine. 
Ni to nije toliko drastično odstupanje da bi Srbiju moglo da svrsta među 68 zemalja koje su, po 
proceni Svetske zdravstvene organizacije (SZO), Unicefa i Globalne alijansa za vakcinaciju (Gavi), 
pod rizikom od zaraznih bolesti, kao što su morbile, i gde je ugroženo 80 miliona dece. 
Krajem marta, strahujući od toga da masovna okupljanja i kampanje vakcinacije ne podstaknu 
širenje kovida 19, SZO je preporučio zemljama da privremeno prekinu kampanje, dok se ne 
procene rizici i ne uvedu efikasne mere za smanjenje prenosa virusa korona. Sada SZO savetuje 
zemljama da procene rizik prema lokalnoj dinamici širenja ovog virusa, kapacitetu njihovog 
zdravstvenog sistema i interesu za javno zdravlje da se sprovedu kampanje vakcinacije. 
KAZNE OD 50.000 DO 150.000 DINARANOVIM Pravilnikom o obaveznoj vakcinaciji, koji je donet 
4. maja, propisano je da će svako ko ne bude poštovao njegove odredbe biti kažnjen sa 50.000 
do 150.000 dinara. Obavezna imunizacija osoba određenog uzrasta sprovodi se protiv zaraznih 
bolesti: tuberkuloze, difterije, tetanusa, dečje paralize, velikog kašlja, malih boginja, zaušaka, 
hepatitisa B, oboljenja izazvanih hemofilusom influence tip B i oboljenja izazvanih 
streptokokom pneumonije. Precizirano je i da će prilikom upisa dece u školu među obaveznim 
papirima sada biti i vakcinacioni karton. 
- I u uslovima epidemije kovida 19 preporuka SZO i Instituta za javno zdravlje Srbije "Dr Milan 
Jovanović Batut" je da se, koliko god je to moguće, imunizacija sprovodi prema planu i bez 
odlaganja - rečeno je "Novostima" u Institutu za javno zdravlje Srbije. - U ovom trenutku, o 
posledicama uticaja epidemijskog javljanja kovida 19 na obuhvat vakcinacijom nije moguće 
govoriti, jer je u pitanju dinamička kategorija koja se prati kroz određeni vremenski period, koji 
obično iznosi godinu dana. 
Osim toga, navode u "Batutu", u toku je revakcinacija dece pred polazak u školu, koja se jednim 
delom odlagala zbog novonastale situacije, kao i vakcinacija mlađe dece koja nisu 
pravovremeno vakcinisana. 
- Smatramo da je uz dobru organizaciju moguće nadoknaditi sve što je propušteno u prethodna 
dva meseca, i do kraja godine postići ćemo ciljne vrednosti obuhvata po vakcinama - smatraju u 
ovom institutu. - Naglašavamo da svaki pad obuhvata, odnosno povećanje broja nevakcinisane 
dece, posebno kada je MMR vakcina u pitanju, nosi rizik od obolevanja i epidemijskog javljanja 
bolesti. 
Nevakcinisano dete će jednog dana biti nevakcinisana odrasla osoba koja može da oboli u tom, 
starijem uzrastu. Tada je, po pravilu, klinička slika bolesti teža i češće praćena komplikacijama. 
Zato epidemiolozi Instituta "Batut" preporučuju roditeljima da ne preuzimaju na sebe rizik da 
njihovo dete bude žrtva bolesti u vremenu postojanja sredstva za njeno sprečavanje, kao što je 
vakcina. 
Doktor Dejan Jonev, pedijatar u Domu zdravlja "Dr Simo Milošević" na Čukarici, potvrđuje, 
međutim, da ni u vreme najveće cirkulacije virusa korona nije primetio da je smanjen odziv na 
vakcinaciju. 
- Sve koje smo pozvali odazvali su se i došli - kaže dr Jonev. - Jeste bilo zabrinutosti i pitanja 
roditelja da li deca treba da prime obavezne vakcine dok imamo epidemiju izazvanu virusom 
korona i šta bi moglo da se dogodi ako dete inficirano novim virusom primi neku od obaveznih 
vakcina po kalendaru vakcinacije. Stav stručnjaka je bio jasan: da vakcinacija nije 
kontraindikovana zbog epidemije kovida. I odziv je bio normalan. Decu koju je u ovom periodu 



 
 

trebalo vakcinisati vakcinisali smo. Među njima je bilo i beba, koje su sa navršenih mesec dana 
primile vakcinu. 
U nekim domovima zdravlja situacija je bila drugačija. Doktor Branka Martić, načelnik Službe za 
zdravstvenu zaštitu žena i dece u Domu zdravlja Subotica, kaže da je od marta vakcinisano 
manje dece nego prethodnih godina. 
- Sve vreme smo radili, i vakcinacija je nastavljena i u vreme epidemije kovida 19 po pravilniku, 
ali je moj utisak da je vakcinisano za trećinu manje dece nego što je uobičajeno u tom periodu - 
kaže dr Martić. - To se odnosi na uzrast od odojčadi do predškolskog uzrasta, dok je za školsku 
decu, s obzirom na to da nisu išla u školu, i vakcinacija stala. I roditelji najmlađih su se plašili šta 
će biti ako je dete zaraženo virusom korona a dobije neku od obaveznih vakcina. Pa i kada smo 
uspevali da ih umirimo, bilo je tehničkih problema zbog kojih je, pretpostavljam, smanjen 
obuhvat vakcinacijom. 
Doktorka Martić potvrđuje da su na vreme završeni pregledi pred upis u školu i vakcinacija u 
tom uzrastu. 
- Verujem da ćemo ovaj zaostatak zbog još aktuelne epidemije brzo nadoknaditi - kaže dr 
Martić. - U septembru ćemo vakcinisati i jedan broj dece koja polaze u prvi razred i ALDITE-T 
vakcinom koju sada, zbog problema u dopremanju, nisu primila. 
 
 

 

Lončar: Situcija pod kontrolom, ali NEMA OPUŠTANjA 
On je rekao da je virus korona sa nama, da možemo bezbedno da živimo samo ako poštujemo 
pravila - peremo ruke, držimo odstojanje, nosimo maske u zatvorenom. 
"Situacija je pod kontrolom, radimo nadzor, pratimo i ljude koji su oboleli, njihove kontakte, 
masovno testiramo. O onima koji su pozitivni brinemo u bolnicama, dobijaju adekvarnu 
terapiju", rekao je Lončar novinarima u Beogradu. 



 
 

On je naglasio da zaraženi pacijenti sada imaju blažu kliničku sliku. Direktor KCS Milika Ašanin 
kaže da se u Klinici za infektivne bolesti trenutno leči 39 pozitivnih pacijenata na virus korona, 
da još 18 čeka nalaz, a da je u intenzivnoj nezi na respiratoru troje pacijenata. 
"Situacija je pod kontrolom. Nama se povećao broj pacijenata u prijemno-trijažmoj ambulanti", 
rekao je Ašanin. 
 
 
 

 
 

 
KCS dobio najsavremeniju gama kameru za dijagnostiku 

Klinički centar Srbije dobio je najsavremeniju gama kameru, koja od sutra počinje da radi, a 
aparat služi za dijagnostiku u onkologiji, kardiologiji, endokrinologiji. Ministar zdravlja Zlatibor 
Lončar obišao je jutros obnovljeni Nacionalni PET centar i najavio da će KCS u avgustu dobiti još 
jednu gama kameru. 
On je rekao da je ovo veliki dan za srpsko zdravstvo, zaposlene u Nacionalnom PET centru, ali za 
pacijente. „Savremena gama kamera služi za dijagnostiku u onkologiji, kardiologiji, 
endokrinologiji i to u situacijama kada se luta sa dijagnozom”, rekao je Lončar nakon obilaska 
obnovljenog Nacionalnog PET centra. 
On je naveo da su radovi na obnovi Nacionalnog PET centra koštali oko dva miliona evra, a da je 
gama kamera koštala oko 250.000 evra. Podseća da tokom radova PET skeneri nisu prestajali sa 
radom, jer postoje samo dva takva centra: jedan u KCS i jedan u Sremskoj Kamenici. 



 
 

Direktorka Centra za nuklearnu medicinu prof. Vera Artiko kaže da je kompletno renoviran 
prostor Nacionalnog PET centra i da je pripremljena prostorija za novi PET, koji bi trebalo da 
stigne sledeće godine. 
„Dobili smo šest novih radnih stanica uz postojeću PET mašinu koja nam omogućava bržu i bolju 
interpretaciju nalaza i veću interakciju između doktora koji rade”, navela je ona. 
Nova gama kamera , kako je rekla, omogućiće pouzdaniju interpretaciju nalaza, a radiće se i sa 
nižim dozama zračenja. Direktor KCS prof. Milika Ašanin kaže da je KCS imao tri gama kamere, 
dve starije od 15 godina i jednu malu koja može samo da se koristi u domenu endokrinologije. 
„Na tim aparatima godišnje dijagnozu dobije oko 5.000 pacijenata. Instaliranjem nove mašine i 
najavom nabavke još jedne u avgustu godišnje će se broj pregleda povećati za još 4.000”, rekao 
je on, prenosi Tanjug. 
 
 

 

 
Na Infektivnoj klinici 40 obolelih, dvoje na ventilaciji 

Ivana Milošević, zamenica direktora Klinike za infektivne i tropske bolesti KC Srbije navodi za 
RTS da se u toj ustanovi nalazi 60 bolesnika, a da je kod 40 potvrđena infekcija koronavirusom. 
Ivana Milošević navodi za RTS da se na Klinici nalazi nekoliko teških bolesnika. 
"Jedan je mehaničkoj ventilaciji - na respiratoru, a drugi na ne invazivnoj mehaničkoj ventilaciji, 
sa potencijalnom potrebom za respiratorom", objašnjava Miloševićeva. 



 
 

Kako kaže, u petak su imali značajan skok, broja pregledanih, ali da nije bio veliki broj primljenih 
bolesnika. 
"Sada se među pregledanima nalaze i oni koji suštinski nemaju veze sa novim koronavirusom 
nego su poslati zato što je neko tako posumnjao. Drugo - značajan je broj bolesnika koji imaju 
lakšu kliničku sliku", navodi zamenica direktora Klinike za infektivne i tropske bolesti KC Srbije. 
Gošća Dnevnika 2 navodi da su se mnoge ustanove isključile iz kovid sistema ida se sada svi 
bolesnici leče na Infektivnoj klinici ili na VMC Karaburma. 
"Prema tome jako je dobro da nemamo veliki broj hospitalizovanih jer ne postoji rizik da se 
premaši kapacitet za prijem ovih bolesnika", zaključila je Miloševićeva. 
 
 

 

U najvećem delu zemlje nema novoinficiranih – zašto je većina novih slučajeva sa područja 
Beograda 

Koronavirus ne posustaje, najviše novozaraženih je u Beogradu. Mere zaštite i odgovorno 
ponašanje su ključni, kaže za RTS doktorka Darija Kisić Tepavčević. 
Ni posle više od tri meseca, koronavirus ne posustaje. Podaci pokazuju da poslednjih nekoliko 
dana dolazi do porasta broja inficiranih novim koronavirusom, ali stručnjaci tvrde da je situacija 
pod kontrolom i da su sada ključni mere zaštite i odgovornost. 
Zamenica direktora Instituta "Batut" doktorka Darija Kisić Tepavčević rekla je za RTS da je velika 
većina novozaraženih sa područja Beograda i da su epidemiloška istraživanja pokazala da je do 
prenošenja infekcije došlo u zatvorenom prostoru na proslavama, tamo gde su bila veća 
okupljanja ljudi. 
Prema njenim rečima, to je najveći razlog zbog čega se prethodnih dana registruju dvocifreni 
brojevi novih slučajeva. 
Međutim, ukazuje u najvećem delu zemlje duže od dve nedelje nema prijavljenih. 



 
 

Doktorka Kisić je istakla da više od 75 odsto svih novopotvrđenih slučajeva nema nijedan 
simptom, niti znak infekcije i da ne bi ni bili otkriveni da nisu testirani, odnosno da se za njima 
nije tragalo. 
"Tako će se nastaviti u u narednom periodu, da li će se oni testirati zavisi od metodoloških 
protokola i saveta Svetske zdravstvene organizacije. Ono što je sigurno, jeste da je svaki kontakt 
pod zdravstsvenim nadzorom i da se prati", rekla je doktorka Kisić Tepavčević. 
Iako je metodološki okvir najavio da se mere relaksiraju i popuštaju, u Srbiji se i dalje rade 
testiranja kontakata koji nemaju simptome, rekla je doktorka. 
S obzirom da je od sutra najavljeno otvaranje granica ka Grčkoj i planiranje odmora, Darija Kisić 
Tepavčević je ponovila da su odgovornost i procena rizika, ključne mere i glavno oružje u borbi 
prtiv koronavirusa. 
"Jedna po jedna zemlja će se otvarati, i sada se apsolutno zna koji je način prevencije –
udaljenost od jednog metra fizički sprečava prenošenje infekcije", rekla je doktorka Kisić i još 
jednom napomenula da se procenjuje da je rizični kontakt onaj koji traje duže od 15 minuta na 
udaljenosti manjoj od jednog metra sa osobom koja je rezervoar infekcije. 
Prema njenim rečima, treba da živimo u sadašnjem trenutku, virus je još tu, njegova aktivnost 
jeste oslabila, ali i mi sada znamo kako da preveniramo infekciju. 
 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 


